
 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
20 september 2018 

 

Sammanträde torsdagen den 20 september 2018 klockan 
18:00-19:03 
Ledamöter Ersättare 
Sus Andersson (MP) ordförande 

Ole-Jörgen Persson (M) vice ordförande 

Anna Jonazon (S)  

Azad Hassan (S) 

Mecide Gulenay (S) 

Stephan Gullberg (MP)  

Rashid Mohammed (V)  

Dennis Wedin (M) 

Markku Sirviö (M) 

Markus Birgander (M)  

Annika Rosenberg (M) 

 

Malin Holmberg (S) 

Mohamed Nuur (S) 

Agneta Åberg (S)  

Mansur Jama (MP) 

Beshir Osman (M) 
Naemi Karlsson (M) 

Linn Bessner (C) 

Maurice Forslund (KD) 

Tjänstgörande ersättare 
Carolina Rosén (L) Celal Altun (S)  

 
 

Anmälda förhinder 
Olof Kollinius (M) Åsa Nilsson Söderberg (L) 

Jossif Gummar (S) Guner Kayhan (MP)  

 

 

 

Tjänstemän 
§§ 1-13 Stadsdelsdirektören Per Kjellander, avdelningscheferna, Abdi-nur Isse, Jonas 

Eliasson samt nämndsekreteraren Anna Birgersson 

§§ 1-11 avdelningscheferna Inger Cronlund, Margareta Ericson, Emma Delgado Diaz, 

Sara Hallström, Clarissa Eliasson, Connie Stålhäll Wallin och personalrepresentanten 

Marianne Ledel, Eva Nordin och Kristina Wennström. 

Under §§ 1-11 vid sammanträdet hade allmänheten rätt att närvara. Sammanträdet 

inleddes med information om bränderna i förvaltningshuset och 

medborgarkontoret. Efter informationen blev det tid för frågor gällande dagens 

ärenden. Det formella sammanträdet började klockan 18:45. 

 
Utses att justera Sus Andersson (MP) och Ole-Jörgen Persson (M) 
 

Dag för 
justering     

26 september 2018 

 

Sekreterare 
 

Ordförande Vice ordförande 
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§ 1   

Val av justerare och dag för justering 

Stadsdelsnämnden beslöt att utse Sus Andersson (MP) och Ole-Jörgen 

Persson (M) att justera dagens protokoll. Stadsdelsnämnden beslöt 

vidare att protokollet ska justeras den 26 september 2018. 
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§ 2   

Tertialrapport 2 2018 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner tertialrapport 2, 2018 med 

delårsbokslut och överlämnar denna till kommunstyrelsen och 

stadens revisorer 

2. Ansökan om medel för trygghetsskapande investeringar i Spånga 

görs hos kommunstyrelsen om 2,0 mnkr, se bilaga 1. 

3. Ansökan om medel för klimatinvesteringar görs hos 

kommunstyrelsen om 0,2 mnkr, se bilaga 2. 

4. Ansökan om medel för avveckling av lokaler görs hos 

kommunstyrelsen om 0,5 mnkr, se bilaga 3. 

5. Ansökan om budgetjustering avseende KBH görs om 0,2 mnkr. 

6. Omslutningsförändringar om 4.9 mnkr godkänns och anmäls till 

kommunstyrelsen, se bilaga 4. 

7. Nedskrivning av fordringar om 505 026,85 kronor godkänns. 

8. Beslutet förklaras omedelbart justerat. 

 

Ärendet 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd har under perioden arbetat med 

utgångspunkt från stadens vision "Ett Stockholm för alla" och 

inriktning i budget 2018. Fortsatt samverkan har skett med stadens 

nämnder och bolag samt andra aktörer exempelvis polis och 

civilsamhället. Fokusområden kopplas till det lokala 

utvecklingsprogrammet (LUP) såsom trygghet, barn och unga, arbete 

och sysselsättning samt bostäder. Trygghetsarbete, hållbar 

stadsutveckling, nyanlända och mänskliga rättigheter är områden som 

stadsdelsnämnden prioriterar under året. 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 14 september 2018. 

Dnr 1.2.1-123/2018 

 

Förslag till beslut 
Sus Andersson (MP) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

förvaltningens förslag med tilläggsyrkande i punkt 3, att korrigera 

bilaga 2 a under punkt 4 från 900 kg CO2 till 450 kg CO2. 

 

Nämnden ställde sig bakom Sus Andersson (MP) förslag samt 

tilläggsyrkandet under punkt 3. 
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§ 3   

Avtalsuppföljning Blå Huset 2017 

Beslut 

1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att godkänna 

avtalsuppföljningen av Stadsmissionen verksamhet avseende år 

2017. 

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att uppdra till 

förvaltningen att tillsammans med Stockholms Stadsmission 

arbeta för att utveckla och stärka verksamhetskvaliteten under 

kvarvarande avtalstid. 

3. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att uppdra till 

förvaltningen att återkomma med förslag om i vilken form 

verksamheten ska bedrivas efter avtalets upphörande.  

 

Ärendet 
Stockholms stadsmission har sedan den 1 februari 2010 ansvarat för 

driften av fritidsgården Blå Huset i Tensta. Nuvarande avtal gäller till 

och med den 31 januari 2018 med möjlighet till förlängning på 

oförändrade villkor med två år i sänder. I december 2017 påbörjades 

en avtalsuppföljning avseende drift av fritidsgården Blå huset med 

Stockholms stadsmission, organisationsnummer 802003-1954 (bilaga 

1).  

Avtalsuppföljningen visar på vissa brister i verksamheten samtidigt 

som samhällsutvecklingen ställer andra krav på arbetssätt än när 

avtalet slöts 2010. Förvaltningen har därför valt att säga upp avtalet 

med Stockholms stadsmission den 18 januari 2018, vilket innebär att 

stadsmissionen driver verksamheten till och med 31 januari 2020.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 1 september 2018. 

Dnr 2.2.2-186/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Sus Andersson (MP) och Rashid Mohammed (V) lade fram ett särskilt 

uttalande. 

 

 

 

 

 



 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
20 september 2018 

Blad 5 

 

  

”Särskilt uttalande 

Det är väsentligt att stadens ungdomar kan skapa en meningsfull fritid 

som bidrar till inkludering och positiva sammanhang efter skoltid.  

I detta arbete spelar stadens fritidsgårdar en viktig roll. 

 

Även om ansatserna för fritidsverksamheten i Blå Huset är mycket 

goda ser vi också exempel på att verksamheten har haft allvarliga 

problem. Rapporter om fynd av narkotika och vapen, liksom att vuxna 

iklädda skottsäkra västar skulle ha besökt verksamheten är mycket 

bekymmersamma. Vi kan även konstatera andra brister. Exempelvis 

har andelen tjejer som besöker verksamheten sjunkit – nu 14 procent – 

trots att stadsdelsnämnden redan förra året särskilt uppmanat till att 

stärka tjejernas deltagande i verksamheten. 

 

Avtalet är nu uppsagt och Stadsmissionen driver verksamheten till och 

med 31 januari 2020. Stadsdelsförvaltningen har under det senaste 

året haft en dialog med entreprenören. Uppfattningen är att 

utvecklingen nu är på väg till det bättre, och vi instämmer i 

förvaltningens förslag om att verksamhetskvaliteten ska utvecklas och 

stärkas under kvarvarande avtalstid i samarbete mellan förvaltningen 

och Stockholms Stadsmission.  

 

Det är i sammanhanget glädjande och viktigt att nämnden har beviljats 

medel ur stadens trygghetsfond för säkerhetshöjande åtgärder i Blå 

Huset. Att bara hälften av det sökta beloppet beviljades är dock 

problematiskt. Nämndens bedömning av behovet kvarstår. Vi ser fram 

emot en dialog med fastighetsägaren Svenska Bostäder om hur 

säkerhet och trygghet i fritidsgårdens lokaler kan höjas. 

Strategi 

Det är viktigt att stadsdelens ungdomsverksamhet fortsätter att 

utvecklas. Vi uppskattar särskilt att förvaltningen nu gör en översyn 

av stadsdelsområdets kultur- och fritidsverksamhet, och att den 

bottnar i forskning. Särskilt viktig är en nystart och omstrukturering 

av den verksamhet som bedrivits i Blå huset”.  

 
Särskilt uttalande 
Ole-Jörgen Persson (M) och Carolina Rosén (L) lade fram ett särskilt 

uttalande. 
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Ersättaryttrande 

Ersättaren Maurice Forslund (KD) och Linn Bessner (C) lade fram ett 

ersättaryttrande:  

Om vi haft rösträtt hade vi ställt mig bakom Ole-Jörgen Persson m.fl. 

(M) och Carolina Rosén (L) särskilda uttalande. 

 
”Särskilt uttalande 

Vi konstaterar att stadsdelsförvaltningen har valt att säga upp avtalet 

med Stockholms stadsmission den 18 januari 2018, vilket innebär att 

stadsmissionen driver verksamheten till och med 31 januari 2020. 

Utifrån den avtalsuppföljning som skett, och de brister som 

identifierats, har vi i sak inga synpunkter på detta. 

Färdplanen vidare behöver nu stakas ut. I det läget är det viktigt att 

inte låsa fast sig i framtida driftformer. Precis såsom förvaltningen 

skriver i tjänsteutlåtandet kan en samlokalisering med Campus Tensta 

vara ett av flera alternativ, men i det ärende som sedermera ska läggas 

fram för stadsdelsnämnden måste alla optioner grundligt utredas. 

Förutom Campus Tensta kan det innebära exempelvis drift i egen regi, 

fortsatt upphandling eller andra möjligheter som i dagsläget kan vara 

svåra att överblicka. 

Vi förutsätter att förvaltningen lägger fram ett förslag för nämnden att 

ta ställning till som tar till vara stadsdelens behov av en fungerande 

fritidsgård i Tensta utifrån det som nämnts i ovanstående stycke”.  
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§ 4   

Idéburet Offentligt Partnerskap (IOP) med Stockholms 
stadsmission  

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att avslå ansökan från 

Stockholms stadsmission om att ingå en IOP- överenskommelse 

avseende driften av fritidsgården House of Tensta i Blå Huset.  

 

Ärendet 
Stockholms stadsmission har kommit in med en ansökan till 

stadsdelsnämnden om idéburet offentligt partnerskap (IOP) avseende 

fritidsgården House of Tensta i Blå huset. Stadsmissionen ansöker om 

att teckna ett idéburet offentligt partnerskap med förvaltningen. 

 

Förvaltningen föreslår att nämnden beslutar att avslå ansökan då den 

inte uppfyller stadens riktlinjer avseende IOP.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 24 augusti 2018. 

Dnr 1.2.5-664/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 5   

Förskoleundersökning 

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen av 

förskoleundersökningen 2018 avseende stadsdelens kommunala 

förskolor. 

 

Ärendet 
Origo Group har på uppdrag av Stockholms stad genomfört 

brukarundersökningar i förskolan 2018.  

För de kommunala förskolorna i Spånga - Tensta är svarsfrekvensen 

79 procent vilket är samma resultat som 2017.  

Undersökningen är en totalundersökning och riktas till samtliga 

vårdnadshavare med barn i förskola i Stockholm stad. 

Undersökningen består av 29 frågor fördelat inom fem olika områden.  

I Spånga-Tensta har resultatet inom samtliga fem områden sjunkit 

vilket ligger i paritet med stadens resultat.  

Förvaltningen avser att prioritera arbetet inom områdena; utveckling 

och lärande, samverkan med hemmet, normer och värden och 

jämställdhet.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 18 juni 2018. 

Dnr 1.1-337/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Carolina Rosén (L) lade fram ett särskilt uttalande. 

 
”Särskilt uttalande 

Även om det är positivt att Spånga-Tenstas förskolor ligger bland de 

bästa i staden vad gäller föräldrarnas nöjdhet så är det oroväckande att 

denna nöjdhet sjunker på alla områden jämfört med föregående år, 

och så i hela staden.  Liberalerna har varnat för att det läggs för lite 

resurser på förskolan och för konsekvenserna av den ofinansierade 

heltidsreformen. Dessa ser vi nu.  

 

 

 

 



 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
20 september 2018 

Blad 9 

 

  

Att öka arbetsbördan för våra förskolor utan att tillsätta resurser är 

ansvarslös politik. För oss liberaler är förskolan en pedagogisk 

verksamhet som ska präglas av hög kvalitet. 

  

Förskolan är viktig för alla barn men fyller en särskild roll för de barn 

som inte talar svenska och som inte heller har föräldrar som är 

svensktalande. Vi vill därför införa obligatorisk språkförskola för alla 

barn till nyanlända från tre år, minst 15 timmar i veckan. Detta är 

kanske extra viktigt just i vår stadsdel. 

  

Slutligen är det positivt att förvaltningen avser fokusera på normer 

och värderingar. Förskolan och skolan ska vara en oas fri från religiös 

och ideologisk påverkan. Det ska vara en plats som ger barn 

möjligheter att växa som individer”.  

 



 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
20 september 2018 

Blad 10 

 

  

§ 6   

Svar på medborgarförslag om belysning på bollplan 
Edingekroken 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att anta medborgarförslaget. 

 

Ärendet 
Stadsdelsförvaltningen mottog ett medborgarförslag den 23 mars 

gällande upprustning av Edingekrokens bollplan. Förslagsställaren 

föreslår att bollplanen förses med belysning med skymningsrelä samt 

att bollplanens staket repareras.  

 

Stadsdelsförvaltningen ställer sig positivt till medborgarförslag som 

främjar fysisk aktivitet. Befintlig belysning är inte tillräcklig för att 

tillgodose aktivitet efter skymning på bollplanen. Behovet av en 

kompletterande belysning runt bollplanen är därför skälig.  

 

Ny belysning till bollplanen förses genom gång- och cykelvägarnas 

befintliga belysningsnät samt ett separat skymningsrelä. 

Stadsdelsförvaltningen beräknar att kostnaden för åtgärderna blir 

90 000 kronor och kommer att bekostas inom enheten för stadsmiljös 

investeringsbudget.   

 

Reparation av trasigt staket är åtgärdat av stadsdelsförvaltningens 

driftentreprenör. Ytterligare vegetationsbeskärning runt staketet och 

reparation av bollplanens matta genomförs i samband med 

upprustningen.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 4 september 2018. 

Dnr 1.2.4-314/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 6 B 
Revidering av delegationsordning 
 
Beslut 

1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att anta förvaltningens 

förslag till reviderad delegationsordning.  

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd förklarar ärendet omedelbart 

justerat.  

 

Ärendet 
Förvaltningen föreslår med anledning av nytt regelverk om adoption, 

som trädde i kraft den 1 september, en revidering av 

delegationsordningen med ett tillägg i ärendegrupp 6 barn och unga. 

Tillägget avser beslut om att utse en utredare i adoptionsärenden med 

lägsta delegat biträdande enhetschef.   

 
Förvaltningen reviderar nummerordning och andra redaktionella 

ändringar efter fastställande i nämnden. 
 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 18 september 2018. 

Dnr 1.2.4-314/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 7   

Anmälan av tjänstemannabeslut fattade på delegation 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga 

tjänstemannabesluten till handlingarna. 

 

Ärendet 
Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 6 september 2018. 

Dnr 1.1-24/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 8  

Anmälan av protokoll för pensionärsrådet 2018 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga protokollen från den 

14 mars 2018, den 9 maj 2018 och 30 maj 2018 till handlingarna. 

 

Ärendet 
Protokoll från den 14 mars 2018, den 9 maj 2018 och 30 maj 2018 

anmäls. Dnr 1.1-40/2018. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 9   

Anmälan av inkomna och upprättade handlingar under 
augusti 2018 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna.  

 

Ärendet 
Förteckningen finns i pärm på sammanträdet.  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 10  

Kurser och konferenser 

Inget togs upp. 
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§ 11  

Information, nämndens och förvaltningens frågor 

Inget togs upp. 

 

 


